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Kilka osób pytaÅ‚o mnie ostatnio, czy wiem, co siÄ™ dzieje z EncarinÄ… 2017 (Ascot DD &ndash;
Eneria po QR Marc) hodowli SK Janów Podlaski? PamiÄ™tajÄ… PaÅ„stwo tÄ™ urodziwÄ…
kasztankÄ™, która w  2019 roku (miaÅ‚a wówczas 2 lata) zostaÅ‚a mÅ‚odzieÅ¼owÄ…
czempionkÄ… klaczy podczas pokazu w BiaÅ‚ce (i best in show), a potem odniosÅ‚a wielki sukces
podczas narodowego pokazu w Janowie Podlaskim. Najpierw zostaÅ‚a czempionkÄ… klaczy
mÅ‚odszych, a potem -  co byÅ‚o sporym zaskoczeniem &ndash; zostaÅ‚a wybrana najlepszym
koniem caÅ‚ego narodowego pokazu. A rywali miaÅ‚a zacnych, bo czempionkÄ… klaczy starszych
zostaÅ‚a wówczas WieÅ¼a Mocy, czempionem ogierów Pomian, a czempionem ogierków rocznych 
Star Farid.

A w grudniu 2019 roku, juÅ¼ w nowych barwach (dzierÅ¼awcy) wygraÅ‚a klasÄ™ i zdobyÅ‚a
brÄ…zowy medal wÅ›ród klaczy mÅ‚odszych podczas pokazu KAAHC na Bliskim Wschodzie. A
potem byÅ‚o juÅ¼ tylko gorzej. W styczniu 2020 roku podczas kolejnego pokazu na Bliskim
Wschodzie (PSAIAHF) byÅ‚a trzecie w klasie i poza podium w czempionacie, a w marcu, na pokazie
w Sharjah, byÅ‚a 11.(!) w klasie na 13 uczestniczek, a nastÄ™pnie sÅ‚uch o niej zaginÄ…Å‚. 
ZwróciÅ‚em siÄ™ wiÄ™c w trybie prawa prasowego z pytaniem do obecnego szefa janowskiej
stadniny, p. o. prezesa Lucjana Cichosza i po kilku dniach otrzymaÅ‚em odpowiedÅº.
WyczerpujÄ…cÄ… odpowiedÅº, za co dziÄ™kujÄ™ panu Cichoszowi. Oto moje pytanie:Jaki jest
obecny status klaczki Encarina? Czy zostaÅ‚a sprzedana, a jeÅ›li tak, to do jakiego kraju i za jakÄ…
sumÄ™? A jeÅ›li zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona, to do jakiego kraju i na jakich warunkach: na jaki czas,
za ile, do jakiej stadniny i czy umowa przewiduje wypÅ‚ukiwanie zarodków? A oto odpowiedÅº:Klacz
Encarina zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona na podstawie umowy dzierÅ¼awy z dnia 25 listopada
2019 roku do Al Wabel Stud (Arabia Saudyjska). Okres dzierÅ¼awy zostaÅ‚ okreÅ›lony do 18
sierpnia 2020 roku. Czynsz dzierÅ¼awny wskazana na Å‚Ä…cznÄ… kwotÄ™ 43 000 euro.
Umowa przewidywaÅ‚a moÅ¼liwoÅ›Ä‡ pobrania jednego zarodka (zgodnie z informacjÄ… od
dzierÅ¼awcy zarodek zostaÅ‚ skutecznie pobrany, w wyniku czego narodziÅ‚ siÄ™ ogierek).
Obecnie klacz nadal przebywa w Al Wabel Stud (bezumowne korzystanie), stadnina nie
wyraziÅ‚a zgody na przedÅ‚uÅ¼enie okresu dzierÅ¼awy. DzierÅ¼awca zostaÅ‚
obciÄ…Å¼ony stosownÄ… notÄ… ksiÄ™gowÄ… za bezumowne  korzystanie. DzierÅ¼awca
tÅ‚umaczy siÄ™, Å¼e klacz nie zostaÅ‚a zwrócona z uwagi na trwajÄ…cÄ… pandemiÄ™ i
trudnoÅ›ci w zorganizowaniu transportu do Europy w dobie pandemii. Jak to skomentowaÄ‡?
Po pierwsze, wyglÄ…da na to, Å¼e umowa dzierÅ¼awy, jakÄ… zawarÅ‚ byÅ‚y szef janowskiej
stadniny, ma kiepskie zabezpieczenie na wypadek, gdyby dzierÅ¼awca nie chciaÅ‚ zwróciÄ‡ klaczy.
A umowÄ™ tÄ™ zawieraÅ‚ byÅ‚y p.o. prezesa Grzegorz CzochaÅ„ski. Nawiasem mówiÄ…c pan
CzochaÅ„ski, który po tym, jak nie wystartowaÅ‚ w konkursie na prezesa janowskiej stadniny, mimo
Å¼e niÄ… rzÄ…dziÅ‚ przez kilka lat jako p.o., a nastÄ™pnie wylÄ…dowaÅ‚ na miÄ™kkiej posadce
dyrektora biaÅ‚ostockiego oddziaÅ‚u KOWR, juÅ¼ tam nie pracuje. ZostaÅ‚ odstrzelony. I nie
dziwiÄ™ siÄ™, bo lista jego grzechów jest dÅ‚uga: wystrychniÄ™cie na dudka ministra 
Ardanowskiego (i prezesa Chalimoniuka) rzekomymi ofertami, o których byÅ‚o gÅ‚oÅ›no podczas
Zimowej AukcjÄ… Gwiazd na SÅ‚uÅ¼ewcu (a byÅ‚y same niewybuchy), pokÄ…tna sprzedaÅ¼ w
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tym samym okresie Alsy, no i potÄ™Å¼ne zaniedbania w stadninie i w oborze, o których teÅ¼ byÅ‚o
gÅ‚oÅ›no i o których teÅ¼ pisaÅ‚em. Po drugie, warto ponownie podkreÅ›liÄ‡ sprawÄ™ pobierania
zarodków. Co prawda tylko jeden zarodek mógÅ‚ pobraÄ‡ dzierÅ¼awca od Encariny, ale jest to
nadal wbrew temu, co byÅ‚o jednym z koronnych argumentów ministra Krzysztofa Jurgiela za
odwoÅ‚aniem Marka Treli i Jerzego BiaÅ‚oboka. Czyli kolejni pisowscy nominanci w paÅ„stwowych
stadninach pokazujÄ…, co byÅ‚y warte argumenty byÅ‚ego ministra rolnictwa. MówiÄ…c
kolokwialnie &ndash; pokazujÄ…, Å¼e jego argumenty majÄ… w gÅ‚Ä™bokim powaÅ¼aniu. To
zresztÄ… jest charakterystyczne dla rzÄ…dów PiS w ogóle &ndash; co innego oficjalnie mówiÄ‡, a
co innego robiÄ‡. A po trzecie, dzierÅ¼awa Encariny pokazuje dyletanctwo pana CzochaÅ„skiego.
Bo nie wystarczy podpisaÄ‡ umowÄ™ dzierÅ¼awy i zgarnÄ…Ä‡ do stadninowej kasy trochÄ™
gotówki. Trzeba jeszcze wiedzieÄ‡ komu warto, a komu nie, wydzierÅ¼awiÄ‡ cennÄ… mÅ‚odÄ…
klacz (czy mÅ‚odego ogiera). Bo za panów BiaÅ‚oboka i Treli dzierÅ¼awy mÅ‚odych koÅ„skich
talentów nie tylko przynosiÅ‚y forsÄ™ stadninom, ale przede wszystkim byÅ‚y etapem promocji tych
koni. Bo oni &ndash; fachowcy &ndash; wiedzieli w której stadninie koÅ„ bÄ™dzie dobrze trenowany
i menaÅ¼owany, bo wiedzieli w rÄ™ce jakiego trenera trafi taki mÅ‚ody koÅ„. Ale Å¼eby takie
rzeczy wiedzieÄ‡, trzeba byÄ‡ fachowcem. A co taki dyletant jak Grzegorz CzochaÅ„ski mógÅ‚ o
takich sprawach wiedzieÄ‡? A tak na zakoÅ„czenie, co siÄ™ dzieje z Equatorem? Termin jego
obecnej dzierÅ¼awy chyba teÅ¼ juÅ¼ minÄ…Å‚?  Ani nie widaÄ‡ tego czempiona Å›wiata na
pokazach, ani nie widaÄ‡ nigdzie ofert stanówki tym ogierem. Chyba bÄ™dÄ… musiaÅ‚ zadaÄ‡
podobne pytania p.o. prezesa w SK MichaÅ‚ów.Marek Szewczyk
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